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Janě Šimečkové 777 581 544 
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Míše Triebelové 725 745 421 
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nebo na osobní e-maily: 
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Sledujte naší svazovou činnost 
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a uzavřené FB skupině SZÚZ členové. 

Peníze nám posílejte na č.ú. 
156433910/600, Moneta Bank nebo 
Fio Banka 2301112937/2010. 

Oficiálně jsme spolek vedený 
u Krajského soudu v Brně, L8536 
IČO: 26529831, DIČ: CZ26529831

SVAZ 
ZAKLÁDÁNÍ 
A ÚDRŽBY 
ZELENĚ

PŘIJĎTE NÁS 
NAVŠTÍVIT DO NAŠÍ 
GREEN KANCELÁŘE 
V OTEVŘENÉ 
ZAHRADĚ 
NA ÚDOLNÍ 33, 
602 00 BRNO

Zpravodaj Svazu zakládání a údržby zeleně

Vážení a milí členové, 

lednové a únorové aktivity našeho sdružení byly ve 
znamení Shromáždění členů obou asociací, tedy ABAJ a 
AZSF a vzdělávání jak našich členů, tak široké odborné 
veřejnosti. 
Dokončeno je rovněž letošní první vydání časopisu 
Inspirace, které můžete každým dnem očekávat ve svých 
poštovních schránkách. Změny jsme zaznamenali  
v personálním obsazení kanceláře.  Od ledna byla do 
kanceláře přijata nová posila jako zástup za mateřskou 
dovolenou Míšy Opálkové a sice její jmenovkyně Míša 
Triebelová. Lenka Otáhalová bude i nadále pracovat 
pro svaz na poloviční uvázek, zejména v oblasti PR 
a marketingu. 
 

Přeji vám pěkné počtení. 
Vaše kancelářská zahradnice  
Hanka 

1/ 2025
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Časopis Inspirace vstupuje do 21. ročníku! 
Právě vychází první letošní číslo časopisu Inspirace, který vstupuje 
již do svého 21. ročníku. Již více než dvě desetiletí přinášíme 
zajímavé informace, odborné články a inspiraci ze světa zahradní a 
krajinářské tvorby. 

V úvodu se věnujeme zeleným interiérům, nejen jejich 
přínosům pro zdraví, pohodu a produktivitu, ale také představíme 
dva konkrétní příklady.  V rozhovoru s předsedou SZÚZ 
Petrem Halamou se vracíme k úspěchu zahrady Panorama  
v soutěži Adapterra Awards. Rubrika Trvalka sezóny tentokrát 
představí škornice (Epimedium) – elegantní a nenáročné rostliny, 
které jsou pro tento rok favoritem Českého spolku perenářů. 

V čísle najdete také článek o denivkách, krásných trvalkách  
s překvapivým využitím nejen v zahradě, ale i v kuchyni. Dále 
přinášíme praktické rady, jak bojovat s chorobami a škůdci 
kalin. Článek klimatické stromy pro Prahu seznamuje  
s ambiciózním projektem, jehož cílem je testovat třicet nových 
druhů stromů. V pražských ulicích se v následujícím desetiletí 
vysází téměř tisícovka stromů. Taxony, které se osvědčí jako 
nejodolnější vůči klimatickým změnám, se stanou základem 
budoucí městské vegetace. 

V tomto čísle se také dozvíte o aktualizované metodice 
oceňování okrasných rostlin na trvalém stanovišti  
a v rámci krajinářských úvah se podíváme na projekt 

GoNaturePositive!, který propojuje odborníky z celé Evropy v úsilí 
o udržitelnější přístup ke krajině. 

Otevíráme také rubriku „zelené budovy“, proto navštívíme 
obchodní dům IKEA ve Vídni, který ukazuje, jak může být 
komerční prostor ohleduplný ke svému okolí a plný zeleně. 
Nechybí ani inspirativní příběh malé obce Vohančice, která 
úspěšně realizovala komplexní opatření proti erozi a přispěla  
k lepší ochraně krajiny. V Právním okénku se zaměříme na 
případy, kdy ve smlouvě chybí ujednání o ceně, splatnosti 
nebo místu plnění a jak si zákon poradí s mezerami ve smluvní 
dokumentaci – problémem, který je v dnešní době rychlých 
rozhodnutí a obchodů stále častější. 

Nezapomeňte, že vybrané články najdete také na 
www.casopisinspirace.cz. Rádi uvítáme vaše názory  
a podněty – Inspirace je tu pro vás! 

Personální změny v kanceláři 

Ahoj! Jmenuji se Michaela Triebelová a moc mě těší, že se můžu 
představit jako nová členka týmu SZÚZ na pozici projektová 
manažerka. Pocházím z Rožnova pod Radhoštěm, vystudovala 
jsem Zahradnické inženýrství v Lednici a před nástupem na 
mateřskou jsem působila ve firmě zaměřené na velkoprodej 
rostlin. Jsem velmi ráda, že mám možnost být součástí tohoto 
týmu, a těším se na společnou spolupráci s vámi všemi! 

http://www.casopisinspirace.cz
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Zelená burza 2025 

Svaz zakládání a údržby zeleně se letos zúčastnil 14. ročníku 
Zelené burzy v areálu Školek Montano v Přerově nad Labem. 
Zelená burza je zahradnická kontraktační výstava, na které členské 
firmy Svazu školkařů České republiky nabízejí své výpěstky  
k velkoobchodnímu prodeji. Akce je určena pro realizační firmy, 
správce veřejné zeleně, obce, zahradní centra a další subjekty  
v oblasti zahradnictví a školkařství. 

Na Zelené burze jsme prezentovali naši činnost, prodávali časopis 
Inspiraci a knihu Zahrady a jejich příběhy. Naším cílem bylo nejen 
podpořit povědomí o naší činnosti, ale ukázat široké veřejnosti  
i odborníkům důležitost kvalitní péče o zeleň v městském  
i soukromém prostoru.  

Součástí naší účasti byly i odborné přednášky, které vedli naši 
zástupci. Ředitelka SZÚZ, Ing. Jana Šimečková, a předseda 
představenstva SZÚZ Ing. Petr Halama, se podělili o své zkušenosti 
a znalosti z oblasti zakládání a údržby zeleně. Jejich prezentace se 
setkaly s velkým zájmem a přinesly účastníkům cenné informace o 
trendech a výzvách v oboru. Petr Halama využil při své přednášce 
také výsledky ankety, kterou jste vyplňovali. 

Věříme, že naše účast na Zelené burze nejen podpořila povědomí 
o důležitosti kvalitní péče o zeleň, ale také pomohla našim 
členům a partnerům navázat nové kontakty a posílit jejich pozici 
na trhu. 

Infotherma 2025 

Na letošní Infothermě, jubilejním 30. ročníku,  se představilo 344 
domácích i zahraničních firem a institucí, výstavu shlédlo přes  
25 000 návštěvníků. Výstava se uskutečnila v termínu 20.-23.1.  
v Ostravě na Černé louce. Letos na INFOTHERMĚ vystavovaly 
členské firmy: Ivánek – Zeman, v.o.s., Zahrady Hanyz s.r.o., Z-green 
service s.r.o. Některé Moravskoslezské firmy už před 10 lety 
párkrát zkusily různé výstavy v Ostravě či okolí obsadit, až jako 
jediná, která má díky propagaci a PR nějaký potenciál se ukázala 
Infotherma. I když jde o výstavu, která přes dvacet let řešila 
výhradně vytápění budov, zateplení budov, tradiční i inovativní 
trendy v energetice atd., posledních několik let díky členským 
firmám ze SZÚZ představuje také zelené střechy a zelené fasády. 
Členské firmy z regionu se domluvily, promyslely a zhotovily si 
vlastní jednoduchý stánek, který vždy opakovaně postaví. 

Poprvé se v rámci výstavy Infotherma konaly dvě odborné 
konference v prostorách Ostravské Univerzity. Úterní konference 
byla ve znamení starostů, ve středu probíhala konference pro 
předsedy bytových družstev a SVJ. Odborné konferenci s názvem 
Den starostů měst a obcí patřilo úterý 21.1.2025. Nabitého 
programu plného zajímavých přednášek se zúčastnilo 105 
starostů. Ve středu 22.1.2025 se následně konference s názvem 
Den předsedů bytových družstev a SVJ zúčastnilo 109 předsedů. 
Pokud se akce bude opakovat i příští ročník, bylo by dobré využít 
tohoto fóra pro šíření osvěty o benefitech zelených střech a fasád  
v našich městech a obcích. 

Propagace naší činnosti a členů
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Shromaždění členů ABAJ 

Na začátku tohoto roku se uskutečnilo Shromaždění členů 
Asociace biobazénů a jezírek. Konalo se 16. a 17. ledna 2025  
v příjemném prostředí hotelu Kouty u Ledče nad Sázavou. Členové 
asociace se sešli, aby společně zhodnotili činnost a hospodaření 
ABAJ za uplynulý rok a probrali plány na ten následující. 

Během dvou dní probíhaly zajímavé diskuse a prezentace, od 
nových možností stavby biobazénů a koupacích jezírek podle 
změn ve stavebním zákoně, o čemž přednášela Jana Mudrová, až 
po praktické tipy na využití lamelových rolet k zastřešení 
biobazénů. Nechyběla ani příležitost podělit se o zajímavé 
projekty a zkušenosti.  

První den byl zakončen rautem a neformálními rozhovory i večerní 
zábavou, někteří členové využili možnost saunování uprostřed 
přírody v jedinečném areálu hotelu. 

Druhý den se uskutečnil pod vedením Jana Kroupy workshop o 
sociálních sítích, kde se účastníci dozvěděli, jak efektivně využívat 
online platformy pro svou práci. Celé Shromáždění probíhalo oba 
dny v přátelské a uvolněné atmosféře. 

Příští rok budou probíhat, stejně jako v Asociaci zelených střech  
a fasád,  volby do pětičlenné Rady. V případě, že uvažujete  
o kandidatuře, napište nám, prosím, do kanceláře. 

Shromáždění členů AZSF 

V dnech 10. a 11. února 2025 se na Husí farmě Kalhov 
uskutečnilo Shromáždění členů Asociace zelených střech a fasád. 

Odborný program zahájil Ing.  Kotěra ze SFŽP s přednáškou na 
téma Program podpory energetických úspor. Oficiální 
shromáždění členů AZSF zahájila Jana Šimečková prezentací  
s výsledky dotazníku spokojenosti s činností AZSF. Účastníci se 
seznámili s názory a připomínkami členů, a následná diskuze 
přispěla k lepšímu pochopení potřeb a očekávání jednotlivých 
firem. Poté došlo k představení nového loga AZSF, které je k 
dispozici ke stažení na webových stránkách.  

Po krátké přestávce se ujala slova Lenka Otáhalová z kanceláře 
SZÚZ, která prezentovala aktuální výsledky a úspěchy komunikace 
svazu na sociálních sítích. Bylo jasně patrné, že o zelen a vliv v 
online prostoru, což potvrzuje jejich popularitu a význam pro 
odbornou veřejnost. 

Po přestávce ím vystoupil Pavel Dostal, který představil činnost 
rady AZSF. V rámci této prezentace oznámil, že za rok nebude svůj 
předsednický mandát obhajovat a vyzval ostatní členy ke 
kandidatuře na tento post i do rady AZSF za rok. 

Blok shromáždění byl zakončen přednesením zprávy o činnosti 
AZSF za rok 2024, kterou přítomným členům představila opět 
Jana Šimečková. Zpráva byla jednmyslně schválena, což potvrzuje 
stabilní a pozitivní směr, kterým se asociace ubírá. Po této 
prezentaci byl představen návrh programu na rok 2025. 

Pondělní program zakončily přednášky na téma Chyby a omyly 
aneb na co si dát pozor při zakládání zelených střech, během které 
se členové podělili o své praktické zkušenosti a poukázali na 
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nejčastější chyby, kterým je třeba se vyhnout. Firmy sdílely cenné 
postřehy, jak se vyvarovat problémů při realizaci zelených střech. 

V závěru vystoupila členská firma FLO, která představila prezentaci 
na téma Zkoušky těsnosti, příprava střech na zkoušky, jiskrová 
zkouška. Tato část programu byla velmi prakticky zaměřena a 
přinesla cenné technické informace. 

Po skončení odborného programu účastníci zasedání využili 
možnost setkání při rautu, kde probíhaly neformální rozhovory  
a volná zábava. Zasedání poskytlo prostor pro výměnu názorů, 
navázání nových kontaktů a prohloubení spolupráce mezi členy 
AZSF. 

Druhý den shromáždění se po snídani vytvořily pracovní skupiny, 
které projednávaly jednotlivá témata. Jedna skupina byla 
zaměřena na marketing a PR, druhá skupina projednávala téma 
zelených střech a požární odolnosti 

Při jednání zazněly jak zajímavé podněty na zlepšení a rozšíření  
činnosti AZSF, tak i názory na to, co brání většímu rozšíření členské 
základny. Členové rady AZSF i kanceláře se těmto podnětům 
budou věnovat v následujícím roce.  

Zelené střechy - vzdělávání 

V rámci šíření osvěty problematiky zelených střech jsme 
uspořádali dva semináře. Jako první to byl seminář ZELENÉ 
STŘECHY V TEORII A PRAXI, který se uskutečnil 17.2. v Otevřené 
zahradě Nadace Partnerství.  Mezi hlavní témata, která přednášela 
Jitka Dostálová patřilo: • Rozdělení zelených střech podle různých 
kritérií • Střešní konstrukce pro zelené střechy • Vegetační 
souvrství – definice, funkce • Požadavky na vegetační souvrství • 

Technologie zakládání • Vegetační souvrství šikmých zelených 
střech • Nejčastější chyby při návrhu a realizaci • Příklady 
soukromých i veřejných zelených střech  

Přednášku závěrem doplnila ředitelka svazu Jana Šimečková, a to 
představením děl přihlášených do loňského ročníku soutěže 
Zelená střecha roku. Diskuse byla bohatá a plodná a jen potvrdila, 
že zelené střechy se těší zájmu investorů z řad státní správy a 
samosprávy i soukromých subjektů.  

O tři dny později dne 20.2. se uskutečnil seminář BIODIVERZITNÍ A 
BIOSOLÁRNÍ ZELENÉ STŘECHY.  O této problematice jsme se 
obšírně rozepsali v minulém vydání zpravodaje, kde jsme 
představili i obě vydané publikace. Ty obdrželi všichni účastníci 
semináře v tištěné podobě, ke stažení v pdf formátu jsou na 
našich stránkách zdarma. Přednášeli osvědčení lektoři na tato 
témata, Pavel Dostal a Jiří Mrtka. 

Zelené střechy - vzděláváme
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Jak přesměrovat ekonomiku k pozitivnímu dopadu na přírodu 

Projekt GoNaturePositive, financovaný programem Horizon 
Europe a koordinovaný Trinity College Dublin, propojuje 20 
partnerů ze 14 zemí – od výzkumných institucí přes neziskovky až 
po podnikatelský sektor. Jeho cílem je změnit ekonomické 
myšlení a praxi tak, aby ekonomika nepřispívala k ničení přírody, 
ale naopak ji aktivně obnovovala. 

Projekt se snaží překlenout propast mezi teorií a praxí a podpořit 
obnovu ekosystémů při současném hospodářském růstu. 

Cíle projektu: 

✅  Definovat jasný rámec pro "přírodně pozitivní" 
ekonomiku. 

✅  Poskytnout praktické návody pro podniky na jejich 
cestě k udržitelnému modelu. 

✅  Podpořit politiky, které motivují k ekologicky 
odpovědnému hospodářství. 

Mezi pilotní projekty patří regenerativní oceánské a mořské 
hospodářství v Irsku, včelařství v Kolumbii, agroekologické 
zemědělství v Belgii, uhlíkově neutrální lesnictví a ekologická 
turistika v Itálii a „zelené stavebnictví“ v Evropě. Pilotní projekt 
GreenBuilding je zaměřený na udržitelnou výstavbu a začlenění 
zelené infrastruktury do urbanistického plánování. Na tomto 

tématu se podílí European Federation of Green Roof and Living 
Wall Associations (EFB), jejímž členem je Asociace zelených střech 
a fasád (AZSF). Naše asociace je do projektu zapojena spolu  
s portugalskými partnery.   

Jedním z klíčových kroků k této transformaci je pochopení 
současného stavu, tedy nastavení výchozího bodu pro pilotní 
projekty. Právě tomu se věnovalo únorové (5. a 6. 2.) setkání 
partnerů ve Vídni, kterého se zúčastnila Jana Šimečková  
s předsedou rady AZSF Pavlem Dostalem, ten  je za nás klíčovou 
osobou v projektu. Diskutovalo se o tom, jak v praxi hodnotit vliv 
různých hospodářských aktivit na přírodu a jak vytvořit systém 
měřitelných ukazatelů, které pomohou sledovat pokrok směrem k 
„přírodně pozitivní“ ekonomice. 

Co se řešilo na setkání ve Vídni 

🔹  Jak správně nastavit výchozí stav pro jednotlivé 
pilotní projekty? Každý projekt pracuje s jiným prostředím 
 – od agroekologického zemědělství v Belgii po uhlíkově neutrální 
lesnictví v Itálii. K hodnocení se využívá tzv. DPSIR rámec, který 
umožňuje analyzovat dopady hospodářských aktivit na 
ekosystémy. 

🔹  Jaké ukazatele použít pro měření změn? Byly 
představeny metodiky využívané například Nature Positive 
Initiative, které pomáhají sledovat stav ekosystémů, jejich kvalitu  
i biodiverzitu. 

🔹  Jak konkrétně pomoci firmám přejít na udržitelnější 
modely? Každý pilotní projekt podpoří pět organizací ve svém 
sektoru, které si vyzkouší postupy vedoucí k udržitelnému 
podnikání. 

🔹  Jak propojit přírodně pozitivní ekonomiku s trhem? 
Byl představen tržní průzkum, který se bude konat od května do 
listopadu 2025 a zaměří se na identifikaci firem ochotných 
investovat do udržitelných řešení. 

Více o projektu najdete na https://www.gonaturepositive.eu/ 

Mezinárodní projekt

https://www.gonaturepositive.eu/
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Řez keřů 
  

Zdálo by se, že ošetřování a řez keřů je triviální záležitostí, tedy 
alespoň podle toho, komu je řez svěřován. Při ošetřování keřů 
zastihneme často málo kvalifikované pracovníky, kteří umí 
zacházet s plotostřihem… Pravý opak je pravdou. Růst, habitus  
a vlastnosti keřů jsou mnohem rozmanitější, než je tomu u stromů 
a nejen způsob, ale i doba řezu se musí řídit podle typu keře, 
účelu řezu a funkci keře a v neposlední řadě i době květu. 

Dne 13. února jsme v přednáškovém sále Otevřené zahrady 
Nadace Partnerství uskutečnili jednodenní seminář věnovaný této 
opomíjené problematice. Cílem semináře bylo vysvětlit základní 
biologické zákonitosti, které je nutné respektovat při řezu keřů tak, 
aby plnily požadované funkce. Pochopení rozdílů a respekt  
k přirozeným vlastnostem keřů jsou základní předpoklady  
k vhodným pěstebním zásahům a technologickým postupům. 

Přednášel osvědčený lektor Martin Vlasák, spoluautor standardu 
Výsadba a řez keřů a lián a autor metodiky k tomuto standardu.  
Po dlouholetých zkušenostech na různých školkařských 
a pedagogických pozicích nyní působí ve firmě JENA. 

Péče o trvalkové záhony 

Dne 18. února se v Otevřené zahradě Nadace Partnerství  
v konferenčním sále uskutečnil seminář věnovaný péči o trvalkové 
záhony. Zájem o téma i přednášejícího byl velký, celkem se 
přihlásilo 51 osob a některé náhradníky jsme museli bohužel 
odmítnout.  Seminář lektoroval Adam Baroš, kterému děkujeme 
za jeho sdílení dlouholetých praktických zkušeností.  

Péče o trvalkové záhony úzce souvisí s vhodným výběrem druhů, 
jejich přizpůsobením podmínkám, dlouhověkostí a metodami 
rozmnožování. Vzhledem k současnému rozšiřování ploch trvalek 
mohou záhony trpět nedostatkem péče, a proto je toto téma tak 
důležité. Přednáška a společná diskuze byla zaměřena zejména na  
druhy řezů, sestřihů, pletí, zalévání, hnojení, mulčování, jarní  
a podzimní údržbu, dosazování rostlin a další. To vše v kontextu 
jak tradičních, tak moderních druhů rostlin. Účastníci  z řad 
projektantů, realizačních firem, pedagogů velmi oceňovali 
praktické i teoretické znalosti lektora a názornost výkladu. 

Vzděláváme členy i veřejnost
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Setkání profesních 
organizací 

Na Střední odborné škole Jarov se 27. února uskutečnilo setkání, 
jehož cílem bylo posílení spolupráce a propagace zahradnického 
sektoru. Hlavními tématy byla koordinace akcí, společná 
vyjednávací strategie s ministerstvy a vzdělávání budoucích 
odborníků. Za naši organizaci se setkání zúčastnila ředitelka svazu 
Jana Šimečková a předseda představenstva  Petr Halama. 

Zúčastněné organizace 

Na setkání byli zastoupeni zástupci klíčových spolků a organizací 
působících v oblasti zahradnictví a krajinářství: 

• Svaz zakládání a údržby zeleně  

• Svaz školkařů ČR 

• Svaz květinářů a floristů ČR 

• Sdružení lesních školkařů ČR 

• Ovocnářská unie ČR a Školkařský svaz OUČR 

• Zelinářská unie ČR 

• Unie botanických zahrad 

• Společnost pro zahradní a krajinářskou tvorbu 

• Česká zemědělská univerzita  – katedra zahradní architektury 

Sdílený kalendář a sjednocení komunikace 

Jedním z klíčových bodů jednání bylo vytvoření sdíleného 
online kalendáře, který umožní lepší koordinaci konferencí, 
výstav a odborných setkání. Za tento projekt zodpovídá Svaz 
květinářů a floristů ČR, první návrh kalendáře by měl být 
připraven v nejbližších týdnech. 

Výzvy v oblasti zaměstnanosti 

Velkým tématem bylo zaměstnávání sezónních pracovníků, 
zejména v souvislosti s pracovníky z Ukrajiny, kteří jsou v ČR na 
základě dočasné ochrany. Spolky se shodly na nutnosti 
společného vyjádření k zjednodušení sezónního zaměstnávání  
v zemědělství a zlepšení legislativních podmínek. 

Podpora české produkce rostlin 

Další diskuse se věnovala výsadbě rostlin ve veřejném prostoru. 
Bylo zdůrazněno, že tuzemská produkce je kvalitní a vhodnější pro 
naše klimatické podmínky než rostliny dovážené ze zahraničí. 
Zároveň zazněla výzva k většímu zapojení odborníků do 
rozhodování o veřejné zeleni a důraz na propagaci školkařské 
produkce. 

Vzdělávání a popularizace zahradnického oboru 

Spolky se shodly na nutnosti intenzivnější spolupráce se školami  
a pedagogy. SZÚZ se školami úzce spolupracuje při soutěži Lipová 
ratolest již od roku 2008. Pokud jde o propagaci oboru, ve 
spolupráci se SZKT letos plánujeme retrospektivní přehlídku  
"Park čtvrtstoletí", která připomene oceněné veřejné parky  
a zdůrazní význam kvalitní krajinářské architektury.  
Dalším plánovaným krokem je vytvoření prestižní soutěže  
v oblasti krajinářské architektury, která by měla posílit vnímání 
oboru mezi odbornou i širokou veřejností. První ročník by se měl 
opět ve spolupráci se SZKT uskutečnit v roce 2026. 

Společný postup vůči státní správě 

Jedním z hlavních výstupů jednání je také důraz na jednotný 
postup vůči státní správě, zejména při nastavování dotačních 
programů a legislativních změn souvisejících se zelenou 
infrastrukturou a městskou zelení. 

Setkání přineslo řadu konstruktivních návrhů, které mohou 
pomoci nejen posílit obor, ale také zlepšit podmínky pro 
odborníky i veřejnost, která se zahradnickým sektorem přichází  
do kontaktu. SZÚZ bude i nadále aktivně zapojen do těchto 
iniciativ a bude o dalším vývoji informovat. 

V souvislosti s tímto jednáním je nutné připomenout, že obdobný 
pokus tady již jednou byl a Asociace zahradnických společenstev 
má stále platné IČO.  Doufejme, že tentokrát budeme úspěšnější.  

Spolupráce a budoucnost zahradnického sektoru
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DIGI Hortulanus -  
Vzdělávání členů Svazu zakládání a údržby zeleně 

Registrační číslo projektu CZ.31.6.0/0.0/0.0/23_101/0008626 

Naplno jsme zahájili ve spolupráci s vysoutěženým dodavatelem 
společností KANU Training realizaci projektu DIGI Hortulanus. 
Momentálně se pokračuje v intenzivním vzdělávání členů SZÚZ  
v oblasti digitálních dovedností. Od listopadu 2024 proběhla řada 
online i prezenčních školení zaměřených na využití umělé 
inteligence, práci s kancelářskými programy, sociálními sítěmi, 
grafickými nástroji či CAD softwarem. 

Kurzy, které se v rámci projektu DIGI Hortulanus  

již uskutečnily: 

• ChatGPT – základní využití umělé inteligence ve firemní praxi 

• MS Excel I., II., III., IV. 

• MS Outlook 

• Sociální sítě I. 

• Adobe Photoshop 

• AutoCAD I., II. 

• ChatGPT – 1. a 2. část 

• MS Excel III., IV. 

• Natáčení a střih videí mobilem (CapCut-free) 

• Web – jak na něj a co by tam nemělo chybět 

• Online stavební deník 

• Affinity Photo (pokračování Adobe Photoshopu) 

                  Stále se můžete zapojit! 

V projektu jsou ještě volné finanční prostředky, takže se stále 
můžete do projektu zapojit a vzdělávat sebe a své 
zaměstnance v digitálních dovednostech. Projekt potrvá do 
30. 9. 2025 a kromě příspěvku na vzdělání můžete pro 
zaměstnance čerpat také refundaci mzdy ve výši 272 Kč/hod.  
V případě vašeho zájmu nás obratem kontaktujte.  Piště na mail 
info@szuz.cz nebo volejte Janu Šimečkovou na tel. 777 581 544. 

Pro vstup do projektu ovšem musíte splnit určité formální  
náležitosti, případně se můžete účastnit některého kurzu 
mimo projekt za úhradu.  

Seznam plánovaných kurzů v rámci projektu  

DIGI Hortulanus: 

• Návrh vlastního trvalkového záhonu s online nástrojem 
TRVALKYUM – 12. 3. 2025 

• Interaktivně s ChatemGPT – 21. 3. 2025 

• Komunikace se zákazníkem (prezenčně) – 25. 3. 2025 

• AutoCAD III., IV. – 1. 4. 2025 

• Web postavený na WordPressu: ukázky a doporučení – 3. 4. 
2025 

• MS Word I., II. – 8. 4. 2025 

• Základy práce s AI – ChatGPT I. – 10. 4. 2025 

• Natáčení a střih videí mobilem (CapCut-free) – další skupina 
(prezenčně) – 14. 4. 2025 

• Excel I. – 29. 4. 2025 

• Základy práce s AI – ChatGPT II. – 2. 5. 2025 

• Excel II. – 13. 5. 2025 

• Komplexní školení reklamy – Social media (Facebook a 
Instagram reklama) – 1. část – 15. 5. 2025 

• Excel III. – 20. 5. 2025 

• Fotografování rostlin zrcadlovkou, bezrcadlovkou nebo 
mobilem (prezenčně) – 21. 5. 2025 

• Komplexní školení reklamy – Social media (Facebook a 
Instagram reklama) – 2. část – 22. 5. 2025 

Digitální dovednosti pro členy SZÚZ

mailto:info@szuz.cz
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